
Kvääninouret Vuosimöötti Vuosimellinki 

 

 
1 

 

 

  

  

  

Vuosimellinki 2023 - 2024  

VUOSIMÖÖTTI 2024 

  



Kvääninouret Vuosimöötti Vuosimellinki 

 

 
2 

 

 

Innhold 
 

 

Årsmelding for Kvenungdommen 2023-2024 ....................................................................... 3 

Styret i perioden ..................................................................................................................... 3 

Overrekkelse av reinskinn til tidligere leder Åsne ................................................................. 3 

Sofasamtale på utstillingsåpning av “Alltid en fremmed” ..................................................... 4 

Arendalsuka sammen med NKF-RK ...................................................................................... 4 

Sofasamtale i Sarpsborg, Ung Motkraft ................................................................................. 4 

Kallijoen ääni – Lyden av Skallelv ........................................................................................ 5 

Foredrag for samarbeidsorganisasjoner .................................................................................. 5 

Kontaktforum og møte med unge nasjonale minoriteter ........................................................ 6 

“Tre kvenske kvarter”............................................................................................................. 6 

Deltakelse på innspillsmøte til Utenriksdepartementet .......................................................... 7 

For medlemmer har det blitt arrangert: .................................................................................. 7 

Aktive prosjekter .................................................................................................................... 8 

Omtale i media ....................................................................................................................... 8 

Daglig drift og annen aktivitet ............................................................................................... 8 

 

  



Kvääninouret Vuosimöötti Vuosimellinki 

 

 
3 

 

Årsmelding for Kvenungdommen 2023-2024 

Kvenungdommen har hatt en relativt høy aktivitet i perioden 2023-2024. Det har blitt avholdt 

6 styremøter, hvorav 5 digitale møter. Aktiviteten utover styremøtene har også vært 

omfattende hvor styrets representanter har deltatt alene, eller sammen med andre i styret, på 

arrangementer med invitasjoner, eller som engasjert kven med tilknytning til styret.  

 

Styret i perioden 

Johtaaja/leder: Kristine Jonas  

Toinen johtaaja/nestleder: Vebjørn Vinjar Karvonen 

Toinen johtaaja/nestleder: Kaisa Nickolaysen Sunderlin 

Styyrejäsen/styremedlem: Henrik Madsen 

Styyrejäsen/styremedlem: Sofie Kampen 

 

Heidi Johanne Blomli 1. vara 

Maria Elizabeth Pauna Lane 2. vara 

Emelie Førstemann Nilsen 3. vara 

 

Overrekkelse av reinskinn til tidligere leder Åsne 

I sommer ble det overrakt et reinskinn til tidligere leder 

Åsne som takk for den enorme innsatsen hennes for 

Kvenungdommen. Hun har vært viktig for å 

gjennomføre store spennende prosjekter som blant annet 

Kolme og Fraasikirja, skapt aktivitet og læring på 

sosiale medier, og vært avgjørende for å skape en kultur 

i Kvenungdommen hvor det er trygt å utforske sin egen 

identitet som kven. (Kuva: Henrik Madsen) 
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Sofasamtale på utstillingsåpning av “Alltid en fremmed” 

I juni åpnet utstillinga “Alltid en fremmed” ved 

Norges arktiske universitetsmuseum i Tromsø. 

Dette er en utstilling som handler om 

internatbarna i Troms og Finnmark. Dette er 

også museets første utstilling på fire språk: 

kvensk, samisk, norsk og engelsk. Vi var invitert til 

å være med i en sofasamtale, og den ble noe kortere enn først planlagt. 

Heidi Johanne Blomli var med fra Kvenungdommen, og fikk gode 

tilbakemeldinger på den noe korte samtalen. Ella Marie Hætta Isaksen åpna utstillinga, og hun 

var også med i samtalen. Blomli og Hætta Isaksen, de yngste i panelet, fikk spørsmål om det 

er ettervirkninger av internat-tiden ennå i dagens samfunn. (Kuva: Heidi Johanne Blomli) 

 

Arendalsuka sammen med NKF-RK 

I august deltok Vebjørn sammen med Kai Petter, Unni og Vilde på 

panelsamtale om rapporten til sannhets- og forskningskomiteen i 

regi av UiT. Temaet var status i dag, felles grunn mellom samer 

og kvener, og hvordan utfordringer vi har på veien til forsoning i 

fremtiden. Vel så interessant som temaet er muligheten for å møte 

politikere og byråkrater som kan påvirkes, og er åpne for debatt og 

innspill. Vi opplever å bli sett og hørt, og det er motiverende for arbeidet vi 

legger ned i kvensaka. 

 

Sofasamtale i Sarpsborg, Ung Motkraft 

I juli ble Sofie og Vebjørn invitert til Sarpsborg for å delta i en 

sofasamtale som en del av Ung Motkraft -et arrangement av 

Sarpsborg kommune av og for ungdommer. Panelet var interessert 

i å lære om kvinnfolket, hvem vi er og hva er vår historie. Vi ble 

gjestmildt mottatt og følte vi fikk formidlet oss på en god måte. 

Slike små oppdrag er trivelig, men også viktig i den forstand at vi 

med små steg gjør andre oppmerksom på vårt folk og vår organisasjon. 
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Før-kaffe sammen med Park for folk i Tromsdalen 

I august besøkte Kvääniteatteri Tromsø med 

danseforestillinga Karhutanssi. Vi arrangerte en før-kaffe 

før forestillinga sammen med Park for folk i Tromsdalen. 

Det var bål, kaffe og bakst i tillegg til gode samtaler. Heidi 

Johanne Blomli var der fra styret, og opplevde at en slik 

sammenkomst førte til gode samtaler rundt bålet. Forestillinga om 

kvensk dans var også magisk. (Kuva: Heidi Johanne Blomli) 

 

Kallijoen ääni – Lyden av Skallelv 

Flere kvenungdommer møttes på eget initiativ på Kallijoen ääni - lyden av Skallelv. Der fikk 

Kvenungdommen mange gode muligheter, blant annet dekorerte vi med fraser fra fraseboken 

vår og holdt et innlegg om kunsten å sjekke opp noen på kvensk, sammen med Egil Sundelin. 

Festivalledelsen ordnet også slik at Sofie og Ilja fikk møte med Kulturrådet etter festivalen for 

å snakke om søknader og støtteordninger. Anbefaler alle å delta på kvenfestivalen Kallijoen 

ääni 2025!  (Kuva: Kallijoen äani ja Sofie Kampen)  

 

 

 

Foredrag for samarbeidsorganisasjoner 

I løpet av året som har gått har det også blitt arrangert foredrag om Kvenungdommen som 

organisasjon, og kvensk språk, kultur og historie. Disse møtene har variert i størrelse, med de 

minste som medlemsmøter for lokallag. Her har det blant andre blitt holdt foredrag hos 

Studentmållaget i Bergen. I sommeren 2023 holdt Henrik Madsen og Linn Iren Odal fra 

Taternes Landsforening avsluttende hovedinnledning på Rød Ungdoms sommerleir på Utøya 

om Norges behandling av de nasjonale minoritetene. 
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Kontaktforum og møte med unge nasjonale minoriteter 

I år har det vært arrangert et forarrangement for ungdom før 

kontaktforum samt det årlige Kontaktforumet. Henrik og Sofie har 

representert Kvenungdommen på begge. Vi har deltatt i 

panelsamtaler, holdt foredrag og innlegg - også for statsråd Erling 

Sande. Det har vært spesielt lærerikt og bli kjent med de andre 

unge i de andre nasjonale minoritetene. Unge skogfinner har latt seg 

inspirere av Kvääninuoret og opprettet en egen ungdomsorganisasjon: 

Unge skogfinner i Norge/Norjan metsäsuomalaisnuoret! Gratulerer så 

mye til dem! 

 

Første bildet er fra ungdomssamlingen for nasjonale minoriteter. 

Statssekretær Nancy Porsanger Anti fotograferes stolt sammen 

med ungdomsrepresentantene (Kuva: KDD) Andre bildet er av 

Sofie Kampen og Rune Bjerke holder innlegg for statsråd 

Erling Sande. (Kuva: Unni Huru) Tredje bildet er fra 

panelsamtalen på Kontaktforum, hvor ungdomsrepresentantene 

fikk tid til å fortelle hva vi er opptatt av.  

 

“Tre kvenske kvarter” 

Nordlysfestivalen, som er en årlig festival i Tromsø, hadde for 

første gang kvenske innslag. Dette var forestillinga Matka, 

konserten Kaipu og panelsamtalen “Tre kvenske kvarter”. Vi var 

med og arrangerte “Tre kvenske kvarter” på Tvibit, den 31. januar 

2024. Samtalen skulle utforske sammenhengen mellom kvensk 

kunst og identitet. Vi fikk selv 

være med å utforme innholdet i 

samtalen. Det var viktig for Nordlysfestivalen at vi kvener 

selv fikk gjøre nettopp dette. Samtalen ble ledet av vår 

tidligere leder, Nora Marie Ollila Sandmo, og panelet bestod 

av personer som arbeider med kvensk kunst på ulike måter. 

Panelet var kunstner og tidligere leder, Åsne Kummeneje 
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Mellem, musiker Viktor Wilhelmsen og masterstudent om kvensk kunst og styremedlem, 

Heidi Johanne Blomli. I samtalen var det mange fine refleksjoner, og stor enighet om hvordan 

kunst bidrar til å finne sin kvenske identitet. Etter samtalen fikk publikum en smakebit fra 

konserten Kaipu, med Frida Lydia Hansen Virtanen (vokal) og Viktor Wilhelmsen (gitar). 

(Kuva: Åsne Kummeneje Mellem ja Nora Marie Ollila Sandmo) 

 

Deltakelse på innspillsmøte til Utenriksdepartementet 

I januar i år deltok Henrik og Sofie på innspillsmøte med Utenriksdepartementet i forbindelse 

med at Norge skal høres i FNs menneskerettighetsråd. Henrik representerte NKF-RK og Sofie 

representerte Kvääninuoret. Innleggene handlet om retten til 

kulturutøvelse og den særlige forpliktelsen Norge har til å ivareta 

nasjonale minoritetsspråk. Den Norske Helsingforskomiteen snakket 

også om situasjonen for kvenene på møtet, og hvilke tiltak Norge 

må igangsette for å overholde menneskerettighetene. I kjent 

kvenungdomstil overrakte vi kvenflagg, som nå står på fellesrommet 

i Utenriksdepartementet sammen med det norske og 

samiske. (Kuva: Symre Aargaard) 

 

For medlemmer har det blitt arrangert: 

• Medlemssamling med pizza i Vadsø sommeren 2023 (Kuva: Sofie Kampen 

• Badstusamlinger i samarbeid med kunstner Benedict Beldam i Bergen, Tromsø, Oslo 

og Vadsø vinteren 23/24. (Kuva: Noora Ollila Sandmo ja Sofie Kampen) 
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Aktive prosjekter 

Kvensk språk i aktivt bruk: Vi jobber med et nytt prosjekt med mål om å tilgjengeliggjøre det 

kvenske språket og gjøre det enklere å ta i bruk ord og utrykk i hverdagen. Tittelen på 

prosjekter er kvensk språk i aktivt bruk, med arbeidstittelen Käyttö kielä. Det skal bli en 

språkpakke for vår målgruppe som er ungdom og unge voksne i alderen 15-35år.  (Men vi vet 

at hele familier ofte lærer kvensk sammen, og at flere i målgruppen har små barn de ønsker å 

lære språket sammen med).  Språkpakken vil være rettet mot de som er i begynnelsen av 

språkopplæringen, og skal inneholde merkelapper/klistrelapper på kvensk til å merke artikler 

rundt om i hjemmet. Lapper for møbler, baderomsartikler, klestyper, mat, kjøkkenredskaper, 

skrivesaker m.m. Dette blir en slags ord-læringspakke. Forhåpentligvis utvidet med utrykk 

som «husk å lukk døra» og «ha en fin dag» eller annet man ville skrevet på en Post-it-lapp. 

 I tillegg vil vi utforme en kalender med dager, uketall, måneder og årstider på kvensk. 

Gjennom kalenderen formidles også kunnskap om de åtte kvenske årstidene. Vi har fått 

midler fra Kulturrådet og SNN og arbeidsgruppen er separat fra styret. Ta kontakt med Sofie 

Kampen eller kieli@kvener.no om dere har noen innspill! 

 

Vi håper på å kunne skape flere arenaer hvor medlemmene får muligheten til å møtes i løpet 

av neste periode. I februar søkte vi om midler fra UNESCO til å avholde kurs i kvensk 

håndverk, enten lafting, smiekunst, skinn- og lærsløyd, eller tjæremilekurs. Vi håper på å få 

innvilget søknaden, og møte dere til sommeren! 

 

Omtale i media 

Kvenungdommen har blitt omtalt i media ved Rujan Kaiku, Framtida, Klassekampen og NRK 

Kvääni. Vi opplever også at interessen for uttalelser i kvensk media er til stede, og at 

samhandling med mediehus er positiv og imøtekommende. 

 

Daglig drift og annen aktivitet 

Styrets virksomhet har vært preget av manglende ressurser, og det har vært krevende å 

opprettholde aktiviteten. Etter forrige årsmøte var det ikke satt ned ansettelse på 

ungdomsmedarbeider (administrativ stilling). Kristine J. fratrådte sitt verv som leder i august 

2023, og andre nestleder Vebjørn V.K tredde på som ny leder. Henrik M. og Sofie K. ble 

ansatt som ungdomsmedarbeider(e) i en 10% stilling hver f.o.m september 2023 med rotasjon 

mailto:kieli@kvener.no
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på 3 uker hver, men gikk fra 1. januar 24 over til en 10% stilling med delegerte 

arbeidsoppgaver. Vi er alle sammen engasjert i kvensaka på deltid, og har begrenset kapasitet. 

Det står stor respekt til de folkevalgte som har klart å holde funksjonen til styret oppe, spesielt 

for ungdomsmedarbeiderne som har hatt to roller samtidig.  

 

Den økonomiske situasjonen til forbundet har vært anstrengt, men takket være innsats fra 

ledelsen i NKF og generalsekretær ser det ut for at vi går en bedre tid i møte. Bevilgningene 

til forbundet har i perioden blitt belyst og hørt fra politisk hold, noe som antyder en viss 

medvind.  

 

I det politiske livet har rapporten til Sannhets- og forsoningskommisjonen som ble lagt frem i 

juni 2023 vært sentral, og kommer til å være det i perioden som kommer også. I arbeidet før 

rapporten ble lagt frem var Kvenungdommen både involvert og engasjert, leder Kristine Jonas 

deltok i opplesningen av rapporten i Oslo. Kvenungdommen har ikke vært direkte tilknyttet 

etterarbeidet til rapporten, men opplever at det har bidratt til å fremme dagsorden for vår 

felles sak. Norske Kveners Forbund har engasjert seg i behandling av rapporten, og ønsker å 

involvere Kvenungdommen i perioden som kommer også, dersom det er ønskelig. 

 

Kvenungdommen opplever også å bli kontaktet av, og lyttet til hos noen etablerte politiske 

partier og interesseorganisasjoner, og håper på å kunne fortsette å jobbe inn mot 

beslutningstagere i året som kommer. 


